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Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Do mojego biura senatorskiego wp³ynê³y informacje dotycz¹ce proponowanych zmian w systemie
szkolnictwa zawodowego, które w konsekwencji doprowadz¹ do wyeliminowania szkolnictwa policeal-
nego, a tym samym dzia³ania policealnych szkó³ medycznych.

Istnienie medycznych szkó³ policealnych w Polsce ma kilkudziesiêcioletni¹ tradycjê. W wojewódz-
twie podkarpackim jest siedem szkó³ tego typu, które prowadzone s¹ przez marsza³ka województwa.
Szko³y te ciesz¹ siê du¿ym zainteresowaniem i wysok¹ jakoœci¹ kszta³cenia, na miarê XXI wieku. Posia-
daj¹ one nowoczesny sprzêt i ucz¹ przede wszystkim praktycznej nauki zawodu. Absolwenci szkó³ me-
dycznych s¹ bardzo dobrze przygotowani i ciesz¹ siê uznaniem pracodawców, a wiêkszoœæ z nich bez
problemu znajduje zatrudnienie w zdobytym zawodzie. Ponadto wprowadzone egzaminy, potwierdza-
j¹ce ich kwalifikacje zawodowe, daj¹ absolwentom licencjê na wykonywanie zawodu równie¿ w krajach
Unii Europejskiej.

W mieœcie Jaœle funkcjonuje jedna z takich szkó³ i nale¿y przyznaæ, ¿e w dziedzinie kszta³cenia me-
dycznego spe³nia ona najwy¿sze standardy, czego wyrazem s¹ przyznane jej wyró¿nienia. Posiada ona
bowiem statuetkê „Zak³ad przyjazny edukacji”, zdoby³a wojewódzki certyfikat „Szko³a Promuj¹ca Zdro-
wie”, a tak¿e ubiega siê o taki certyfikat krajowy. Szko³a ta kszta³ci uczniów na wielu kierunkach medy-
cznych, stosownie do zapotrzebowania rynku oraz realizuje najnowsze programy nauczania, m.in.
„Leonardo da Vinci”, programy profilaktyki, program „Szko³a bez przemocy”, zaœ jej kadra nauczyciel-
ska posiada wysokie kwalifikacje zawodowe.

Maj¹c powy¿sze na uwadze, nale¿y podkreœliæ, ¿e szkolnictwo medyczne w pe³ni realizuje swoje za-
dania, bowiem dobrze funkcjonuje na rynku i kszta³ci m³odzie¿ na wysokim poziomie. Szko³y te w pe³ni
przygotowuj¹ absolwentów do wykonywania wyuczonego zawodu, a wiêc sprawdzaj¹ siê w praktyce.
Pomimo rozpowszechnionego kszta³cenia na poziomie wy¿szym, szko³y te nadal ciesz¹ siê ogromn¹ po-
pularnoœci¹ i wielu absolwentów, a tak¿e studentów szkó³ wy¿szych wybiera kszta³cenie tego typu. Dla-
tego te¿ wprowadzenie jakichkolwiek zmian w zakresie policealnego kszta³cenia medycznego, obecnie
dobrze spe³niaj¹cego swoje zadania, wymaga g³êbokiej analizy.

Proszê o informacjê, czy w ramach proponowanych zmian w kszta³ceniu zawodowym rozwa¿ana jest
mo¿liwoœæ dalszego funkcjonowania szkó³ medycznych, z ewentualnymi modyfikacjami w zakresie ich
dzia³ania, czy te¿ planowania jest definitywna eliminacja szkolnictwa policealnego.
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